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V tomto čísle nájdete:
- Z činnosti OcÚ a z rokovania OZ 

- Urbariát

- DHZ

- Školské okienko

- Cirkevná rubrika

- Niečo pre gazdinky

- Jubilanti

-  Výročné členské schôdze

-  Športová rubrika

-   Voľby poslancov do Národnej rady
    Slovenskej republiky

-  Oznamy

Vážení spoluobčania,
   

 Začína sa najkrajšie obdobie roka - dlho 
očakávajúca jar spolu so svojimi neopakovateľ-
nými krásami, kvitnúcimi kvetmi a omamnými 
vôňami. Odchod slabej zimy a príchod jari 
sledujeme už niekoľko týždňov. Mierna zima 
nás aj tento rok prekvapila povodňami z to-
piacich sa ľadov v dedinskom potoku, no ako 
sme u nás zvyknutí - sneh určite padať bude ešte 
aj po Veľkej noci.
 Prajem Vám všetkým príjemné prežitie 
veľkonočných sviatkov, všetkým ženám k MDŽ 
prajem veľa zdravia a lásky a našim pani 
učiteľkám ku Dňu učiteľov hlavne tvorivé 
nápady pri ich pracovnom eláne a neutíchajúci 
životný optimizmus pri práci so žiakmi.

     Ing. Július Porubän
                       starosta obce  

Z činnosti OcÚ 
a z rokovania OZ

Január
- protipovodňové práce v obci, už druhý rok po sebe 

sme mali v obci v januári povodeň z topiacich sa 
snehov, ktoré spôsobili vyplavenie ľadových krýh 
s miestneho potoka na Novej dedine a následné 
vyliatie vody do obce. Viac ako 8 hodinový boj 
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s ľadmi zvládli naši aktivační pracovníci aj za ochotnej 
pomoci okoloidúcich občanov (Michal Pelach, Jozef 
Pros, Dušan Jančuška ml.), ktorým ďakujeme

- vypracovanie projektovej dokumentácie na rekon-
štrukciu ústredného vykurovania a elektroinštalácie 
kultúrneho domu

- schválenie a podpísanie zmluvy s ENVI-PAK a.s. 
Bratislava o  nakladaní s odpadmi z obalov a ich 
likvidácii (plasty, papier, sklo, ľahké kovy)

- hokejový turnaj sa podarilo tento rok uskutočniť aj 
napriek miernej zime, poďakovanie patrí kokavským 
hokejovým nadšencom za trpezlivú prípravu ľadovej 
plochy na čele s Miroslavom Glosom

- výber poplatkov za psov a komunálny odpad, šta-
tistické výkazy o kultúrnej činnosti a miestnej 
knižnici

- 22. ples Rady rodičov v spolupráci s obecným úradom, 
o kultúrne vystúpenie sa postarali žiaci Základnej 

školy s materskou školou a kokavský divadelný 
súbor Máj

Február
- podanie projektu kamerového systému na posilnenie 

bezpečnosti občanov v našej obci

- odsúhlasenie predaja pozemku pre ECAV pri 
obecných bytovkách za cenu podľa znaleckého po-
sudku (76 m2), predmetný pozemok zlepší vjazd do 
areálu bývalej ZDŠ

- vypracovanie znaleckého posudku na pozemky na 
cintoríne, žiadame všetkých vlastníkov, aby sa pri-
hlásili na obecnom úrade kvôli ich majetkovo-práv-
nemu vysporiadaniu

- príprava neobsadených obecných bytov na ich odo-
vzdanie, jeden z bytov je už prenajatý pracovníkom 
práčovne, ktorá je už mesiac v prevádzke v prie-
storoch hornej predajne COOP Jednota
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- odovzdanie repasovaného hasičského auta Tatra 148 
Dobrovoľnému hasičskému zboru obce za účasti 
štátneho tajomníka Ministerstva vnútra SR Mariána 
Saloňa, župana a poslanca Národnej rady SR Juraja 
Blanára, poslanca Národnej rady SR Ladislava 
Andreánskeho, prezidenta Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany SR Ladislava Petho a mnohých ďalších výz-
namných funkcionárov Hasičského a záchranného 
zboru

Marec

- voľby do Národnej rady Slovenskej republiky, naša 
obec mala viac ako 60 %-nú účasť

• Medzi prvými voličmi v našej obci boli Dušan Cholvad, Zdeno Uličný, 
Eva Durišová a Jaroslav Klaučo

- podanie žiadosti na Pôdohospodársku platobnú 
agentúru SR o poskytnutie nenávratnej finančnej 
podpory na rekonštrukciu vnútorných miestností 
kultúrneho domu (omietky, podlahy, dvere)

- výmena starej počítačovej techniky v kanceláriách 
obecného úradu, na ktorú bola vyhlásená verejná 
súťaž

- príprava II. vydania knižnej publikácie Z dejín 
Liptovskej Kokavy, doplnené vydanie pôvodnej 

knižky z roku 2000 bude ukončené  v priebehu tohto 
kalendárneho roku

- súhrnná účtovná závierka , zostavenie poznámok k nej 
a predloženie na Ministerstvo financií Slovenskej 
republiky

- vypracovanie a podanie projektu Kokavskej náučnej 
cyklotrasy, ktorá bude viesť od kultúrneho domu 
smerom na Háje a cez Pod Dlhú a Sekanisko späť do 
obce. Na trase bude inštalovaných 10 informačných 
tabúľ s vyobrazením leteckých záberov dolín 
Západných Tatier, našej obce a jej okolia, fotografie 
fauny a flóry z nášho katastra a z histórie obce

• Grafickú časť do informačných tabúľ bude zabezpečovať legenda 
slovenskej  Horskej služby  a známy fotograf našich aj svetových 
veľhôr Ladislav Janiga, ktorý nám na obecný úrad  priniesol svoju 
knižnú publikáciu Tatry z oblakov

• Kancelária
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URBARIÁT

Dobrovoľný hasičský zbor

Vážení podielnici, občania.

Z roku 2016 uplynuli už takmer tri 
mesiace, ktoré by sme z hľadiska 
počasia mohli nazvať aj aprílové – teda 
bláznivé. A nielen tieto mesiace, ale aj 
posledné dva roky. Rok 2014 – extrém-
ne daždivý, rok 2015 v letných me-
siacoch extrémne teplý. Dostávali sme 
zabrať nielen my – ľudia, ale aj príroda. 
Pre les a hlavne pre smrečiny bol daž-
divý rok 2014 doslova „božskou man-
nou“. Smreky vodu radi. Ale ako 
zareagujú na nedostatok vlahy z roku 
2015, to sa dozvieme až s nástupom 
jarných a letných mesiacov tohto roku. 
Čo vieme už naisto je to, že v jarných mesiacoch, keď 
nám bude priať počasie, máme v pláne vysadiť 351 540 
ks sadeníc na ploche cca 120 ha. Na jeseň bude treba 
okolo týchto sadeníc povyžínať burinu a ošetriť ich proti 
ohryzu zverou. Takže bude čo robiť. 

Kalamitu z roku 2014 máme spracovanú tak na 
390 – 95 %. V roku 2016 sme spracovali 24 373,07 m  

kalamitného dreva a spolu, od začiatku jej spra-
3covania, je to 70 095,62 m .

Na záver mi dovoľte, aby som podielnikov PSBU 
obce Liptovská Kokava pozval na Valné zhromažde-
nie, ktoré sa bude konať 2.4.2016 a všetkým ľuďom 
dobrej vôle prajem, aby sa im z toho, čo si priali na 
začiatku roka 2016, splnila aspoň polovica.

Ing. Vladimír Zubček
                   Predseda PSBU

Vážení občania,

 po veľmi smutnom decembri, kedy sme sa rozlúčili s 
naším predsedom a veliteľom Jaroslavom  Majerom st. 
prišiel nový rok a s ním ťažká úloha a to voľba nového 
predsedu, nového veliteľa a celého výboru DHZ 
Liptovská Kokava. 
 Dňa 13. Februára 2016 o 18. hod v sále kultúrneho 
domu v našej obci sme sa vo veľkom počte 65 členov zišli 
na výročnej členskej schôdzi.  Pozvanie prijali naši 
priatelia a to pán Pavel Holbus z Pribyliny, ako veliteľ 
nášho okrsku, pán Patrik Ferjanc z Liptovského 
Mikuláša, ako riaditeľ OV DPO a náš pán starosta pán 
Ing. Július Porubän. Ospravedlnili sa predseda RD a 
Urbariátu.  Po úvodnom privítaní našou členkou Majkou 
Trepáčovou  sme pristúpili k verejnej voľbe nových 
funkcionárov DHZ a DHZO. Za nového predsedu 
DHZO bol zvolený Richard Šopor, za veliteľa DHZ bol 
zvolený Pavel Margetaj, za tajomníčku bola zvolená 
Mária Trepáčová – Barteková. Hlavný strojník je Matej 
Fronko.  Členovia výboru sú: Dušan Kacvinský, Dušan 
Grünvaldský ml, Jaroslav Kľaučo, Dušan Grünvaldský 

st, Martin Mudroň je zároveň aj referent mládeže, a páni 
Miroslav Šopor, Ivan Beluš, Lukáš Tarageľ, Tomáš 
Tarageľ  a Ján Glos sú strojníci. Členom výboru  boli 
zvolení aj Jaroslav Majer ml. a Martin Rúčka.

Dovoľte mi, aby som sa Vám prihovoril už ako nový 
predseda DHZ Obce Liptovská Kokava.  Už v decembri 



5KOKAVSKÉ AKTUALITY 1/2016

som dostal otázku: „zoberieš predsedu DHZ“?  Bolo to 
ťažké rozhodnutie. Jaro nám zanechal zbor vo výbornej 
kondícii. Členská základňa je jedna z najväčších v počte 
členov v širokom okolí. Skladá sa z detí, mládeže, 
dospelých, žien, a ani starší členovia nie sú mimo diania. 
Spolu je nás aktívnych členov 75, z toho 22 je žien. 
Ale okrem tohto všetkého nám Jaro zanechal aj latku 
veľmi vysoko nadstavenú. Ale napriek tomuto všetkému 
sme sa do toho dali a pevne verím, že spoločne 
povedieme náš zbor dopredu. Na výročnej schôdzi sme 
si stanovili plán úloh na tento rok. 

Medzi najväčšiu prioritu dávame prácu s deťmi a 
mládežou, nakoľko si uvedomujeme že je to naša 
budúcnosť a naši budúci nástupcovia. Zúčastníme sa 
celoštátnej hry „Plameň“ mladých hasičov. Zúčastníme 
sa hasičskej súťaže DHZ v kategórii mužov a žien v 
OHL. Vykonáme taktické cvičenie v spolupráci s HaZZ 
v našom okrsku. Zúčastníme sa 11. ročníka súťaže o 
železného hasiča v družobnej obci Ludgeřovice  (Česká 
republika). Tento rok vykonáme aj pravidelnú preven-
tívnu prehliadku vykurovacích telies, komínov v rodin-
ných domoch. V decembri vykonáme riadnu výročnú 
členskú schôdzu, kde budú prebiehať nové voľby pred-

sedu, veliteľa a výboru na nové, päť ročné volebné 
obdobie.

14. februára 2016 na Valentína sme prevzali z rúk 
štátneho tajomníka MV SR Mariána Saloňa kľúče od 
repasovaného hasičského vozidla Tatra T 148 CAS, 
ktoré sme už veľmi potrebovali, nakoľko naša staršia 
Liazka už pomaličky dosluhuje.  Pevne verím, že toto 
auto nebudeme musieť použiť v ostrom zásahu v našej 
dedine ani v okolí. 

V tomto roku plánuje opraviť strechu starej požiarnej 
zbrojnice, nakoľko si to jej technický stav už vyžaduje.  
Naši členovia sa zúčastnia na  rôznych školeniach, aby 
sme mali kvalifikovaných  a zdatných hasičov, 
pripravených vždy v obci pomôcť pri akejkoľvek 
udalosti. Keďže nás v roku 2018 čaká milá a zároveň 
veľká udalosť a to 90. výročie založenia DHZ Liptovská 
Kokava už teraz sa na túto akciu priebežne pripravu-
jeme.

Dovoľte, aby som aj touto cestou poďakoval všet-
kým hasičom a hasičkám za ich obetavú a svedomitú 
prácu, ktorá je dobrovoľná, čiže bez nároku na 
akúkoľvek odmenu.  Pre väčšinu z nás to nie je práca, ale 
poslanie a záľuba.  Pevne verím a prajem si, aby sme náš 
zbor viedli v šľapajach nášho veliteľa Jara Majera. Sme 
mu to všetci dlžní.

Na záver ešte malá informácia. Nakoľko sociálne 
siete vládnu svetom, aj náš DHZ nájdete okrem obecnej 
webovej stránky aj na sociálnej sieti Facebook, kde sa 
môžete dozvedieť o našej činnosti, môžete si prečítať 
aktuálne informácie z našej činnosti, pozrieť fotografie, 
nájsť kontakty na členov  a iné. Nájdete nás pod názvom 
DHZ Liptovská Kokava.

  
                   Ďakujem

            Richard Šopor,
predseda DHZO Liptovská Kokava
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Školské okienko

d vydania predošlého čísla Kokavských aktualít Ouž uplynuli tri mesiace. Boli to mesiace, ktoré 
boli poznačené nestálym počasím, a tým aj 

zvýšenou chorobnosťou našich detí v MŠ i žiakov v ZŠ. 
Veríme, že s prichádzajúcimi jarnými mesiacmi a s  
teplými slnečnými lúčmi sa dochádzka a zdravie žiakov 
a detí  zlepší.

V januári sme sa dozvedeli výsledky celoslovenskej 
súťaže „Všetkovedko“, do ktorej sme prihlásili aj našich 
žiakov.Aj my máme v škole žiakov, ktorí chcú dokázať, 
že už sú veľkí a veľa o svete vedia. Vyžadujú si stále nové 
podnety, sú zvedaví a hraví zároveň. Pre tieto deti 
priniesol VŠETKOVEDKO svoju veľkú súťaž, v ktorej 
sa môže prejaviť každý - nemusí byť hviezdou v 
matematike ani v slovenčine, ale vie veľa o zvieratách, 
rastlinách, často s rodičmi cestuje, vyzná sa v 
počítačoch, učí sa anglický jazyk, či hrá na hudobnom 
nástroji. VŠETKOVEDKO je vedomostná súťaž pre 
žiakov 2. – 5. ročníka ZŠ. Okrem šance vyniknúť, 
získavajú deti veľa dôležitých skúseností – môžu si 
vyskúšať prácu s testom a odpoveďovým hárkom, učia 
sa tiež podať čo najlepší výkon v správnej chvíli. 
Pripravujú sa tak na dôležité skúšky, ktoré ich počas 
štúdia čakajú – Testovania 5 a 9 či prijímacie pohovory. 
Traja žiaci našej školy sa umiestnili vo svojej kategórii 
v prvej tridsiatke.

Výsledky:  Dávid Smažil (2. roč.) - 18. miesto a svo-

jim výkonom predbehol 3 680 žiakov. Alexandra 
Mozdenová  (2. roč.) - 23.  miesto - bola lepšia ako 3 599 
žiakov. Ivana Nina Porubänová  (4. roč.) - 27. miesto, 
bola lepšia ako 3 390 detí. Títo žiaci získali titul - diplom 
VŠETKOVEDKO a dostali vecnú odmenu.

30. januára zorganizovala Rada rodičov pri ZŠ s MŠ 
v spolupráci s Obecným úradom v Liptovskej Kokave 
v poradí už 22. ples Rady rodičov. Staručká sála KD sa 
pričinením rodičov a priateľov školy zmenila na krásnu 
tanečnú sieň, v ktorej sa prítomní hostia dobre cítili 
a zabávali sa. Na úvod vystúpili deti MŠ s moderným 
tancom a žiaci ZŠ s pásmom ľudových tancov. Veľká 
vďaka patrí všetkým rodičom, ktorí pod vedením 
predsedníčky Rady rodičov Mgr. J. Grešovej pripravili 
toto kultúrne podujatie. Ďakujeme aj všetkým 
sponzorom, ktorí podporili ples finančným darom alebo 
vecným  darom do tomboly.

5. februára sme pripravili spoločne pre žiakov ZŠ 
a deti MŠ fašiangový karneval. Vo vyzdobenej sále KD 
sa zabávali princezné, ľadové kráľovné, duchovia a rôz-
ne iné masky. Pani učiteľky pripravili pre deti zábavné 
súťaže a tančeky, do ktorých sa zapojili aj rodičia. 
O občerstvenie sa postarali maminky a staré mamy, 
ktoré ochotne pripravili a priniesli na karneval zákusky, 
šišky a keksy. Každá maska bola odmenená vecnou 
cenou a sladkosťami. Peniaze poskytlo ZRPŠ zo svojho 
fondu.

Vzdelávať deti o hodnote peňazí, o tom, čo si za ne 
človek môže a nemôže kúpiť, akú podobu môžu peniaze 
mať, je dobré začať čo najskôr. Je dobré byť pred deťmi 
otvorený a hovoriť s nimi o problémoch, o hospodárení v 
domácnosti. Je to základ toho, aby až tieto deti  budú 
dospelé a budú samé viesť svoje financie, dokázali s nimi 
rozumne nakladať.9. februára sme sa venovali jednej z 
tém finančnej gramotnosti - "Finančná zodpovednosť a 
prijímanie rozhodnutí." Formou didaktickej hry  - "V 
reštaurácii" - získali žiaci čiastkové veku primerané 
kompetencie.

Naši škôlkári a žiaci 1. a 2. ročníka sa zábavnou 
formou - prostredníctvom divadielka jedného herca 
Múzadielka - venovali geometrickým tvarom. Zážit-
kové vyučovanie je pre túto vekovú kategóriu našich 
detí a žiakov mimoriadne dôležité, pretože sa učia for-
mou hry prostredníctvom  vlastných skúseností.

18. februára navštívila našu školu preventistka 
PZ v Lipt. Mikuláši  Mgr. Anna Poliaková. S deťmi 
v MŠ sa venovala problematike dopravnej výchovy. 
So žiakmi besedovala o šikanovaní a ochrane pred 
cudzími osobami. Dané témy si deti i žiaci precvičili 
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•  Cezpoľný beh

na rôznych modelových situáciách.
V stredu 9. marca sme prijali pozvanie pribylinskej 

školy na divadelné predstavenie Kráska a zviera, ktoré 
nám zahrali herci zo Žilinského bábkového divadla. 
Ďakujeme Pozemkovému spoločenstvu bývalých 
urbarialistov obce Liptovská Kokava, pretože nám 
poskytli auto a spolu aj s pánom starostom odviezli 
našich žiakov do Pribyliny.

Hudobnú rozprávku pre deti predškolského veku a 
1. stupňa ZŠ od prof. Juraja Hatríka - vysokoškolského 
pedagóga a hudobného skladateľa - si naše deti i žiaci 
mohli pozrieť aj v našej škole.  Hudobno-edukačný 
rozprávkový príbeh o dvoch hudobných nástrojoch, 
z ktorých každý je iný a aj napriek tomu môžu spolu 
pekne ladiť - to bol základný motív predstavenia. Deti 
prostredníctvom príbehu spoznávali vlastnosti jedno-
tlivých nástrojov a ich možnosti, farby a naučili sa zá-
klady hudobnej terminológie.

ÚČINKUJÚCI: Mgr. art. Zuzana Oráčová 
(Gajdošová) - husle (huslistka orchestra Štátnej filhar-
mónie Košice), Mgr. Andrej Belej - klavír (pedagóg na 
súkromnej ZUŠ DAMA v Prešove a súkromnom 
konzervatóriu D. Kardoša v Prešove, spevák, skladateľ)

• S účinkujúcimi umelcami si na husle zahrala Ivana Nina Porubänová

• Žiaci v sobášnej sieni so starostom obce

Jednou z tém vlastivedného učiva je poznávanie 
našej obce. 11. marca prijal pán starosta žiakov 2. a 4. 
ročníka v zasadacej miestnosti KD. Žiaci si pripravili 
veľa otázok, na ktoré im odpovedali pán starosta  Ing. 
Július Porubän a pracovníčky obecného úrad pani Anna 
Droppová a pani Eva Slivková. Žiaci mali možnosť 
vidieť kanceláriu starostu, sobášnu sieň a kanceláriu 
pracovníčok obecného úradu, ako darček každý z nich 
dostal pohľadnicu našej obce.

Oznamy pre rodičov

Vážení rodičia!

Oznamujeme Vám, že zápis detí do 
1. ročníka ZŠ sa uskutoční 19. apríla 2016 
o 15. 00 hod. v  budove ZŠ.   

  Mgr. Mária Díkov
 riaditeľka ZŠ sMŠ

Cirkevná rubrika

Rozpis evanjelických a.v. služieb Božích počas 
Veľkonočných sviatkov 

Zelený štvrtok, 24.3.2016
18:00 – Služby Božie so spoveďou a Večerou Pánovou

Veľký piatok, 25.3.2016
10:30 – Pašiové služby Božie

Ak bude v Cirkevnom zbore Pribylina výpomoc štu-
dentom evanjelickej teológie, začiatok služieb Božích 
v Liptovskej Kokave bude o 09:00 hodine

Spoveď s Večerou Pánovou – po skončení Pašiových 
služieb Božích

1. slávnosť Veľkonočná 
vzkriesenie Krista Pána, 27. 3. 2016
  09:00 – Slávnostné služby Božie
  17:00 – Večerné služby Božie

2. slávnosť Veľkonočná, 28.3.2016
 09:00 – Služby Božie

!!! Zmena rozpisu služieb Božích vyhradená !!!

Pokojné Veľkonočné sviatky, naplnené 
prítomnosťou vzkrieseného Mesiáša, nášho Pána a 

Spasiteľa Ježiša Krista,
Vám praje 

predsedníctvo Cirkevného zboru ECAV 
na Slovensku Liptovská
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Špenátová roláda

INGREDIENCIE: 400 g mrazený špenát, 3 ks vajce, 
120 g polohrubá múka, 1 strúčik cesnak, 1/4 ČL kypriaci 
prášok do pečiva Dr Oetker, 1/2 KL soľ

NÁPLŇ: 1 ks vajce, 1 ks cibuľa, 125 g maslo, 160 g tave-
ný syr podľa chuti, soľ trochu, kápia sterilizovaná, trochu 
hydinová šunka

POSTUP
1. Špenát rozmrazíme a vmiešame doň 3 žĺtky a múku 

s kypriacim práškom, osolíme, prelisujeme cesnak 
a pridáme k špenátu. Z bielkov ušľaháme sneh a za-
pracujeme k  špenátovej zmesi. Plech vyložíme papie-
rom na pečenie a cesto rozotrieme. Upečieme na 
180°C  asi 10-15 minút.

2. Vajce uvaríme natvrdo, necháme vychladnúť. Zmäk-
nuté maslo zmiešame s taveným syrom. Vajce, šunku, 
cibuľu a kapiu nakrájame nadrobno a pridáme k maslu. 
Všetko  premiešame a podľa chuti osolíme.

3. Upečené cesto necháme odpočinúť a ešte teplé zavi-
nieme aj s papierom. V tomto zrolovanom stave ho 
necháme vychladnúť. Potom ho rozvinieme, papier 
stiahneme a cesto rovnomerne potrieme náplňou. 
Opäť zavinieme a vložíme do chladničky. Po stuhnutí 
krájame na plátky.

R.r.

V mesiacoch január - marec sa dožili významných 
jubileí títo občania:

65 rokov:
-  Jaroslav Hájek č.d. 61
-  Pavel Peťovka č.d. 61
- Božena Porubänová č.d. 22
- Ľubomír Medňanský č.d. 67
- Viera Bačíková č.d. 332
- Ľubomír Vrbičan č.d. 20
- Želmíra Bartošová č.d. 99

80 rokov:
- Pavel Lehotský č.d. 25
- Martin Tarageľ č.d. 147

95 rokov:
- Margita Rúčková č.d. 193

Želáme Vám zdravie, šťastie, nech ho láska prepletá 
a nech stále mocnie, rastie kruh priateľov vôkol Vás 
presne takých, ako treba.

Praje obecné zastupiteľstvo.

-  Nikola Bartošová č.d. 143
-  Klára Dudášová č.d. 2
-  Tomáš Teplanský č.d. 493

Dnes naše dieťa núka náruč svetu,
hoc ešte plače, chcelo by sa smiať,
a vypovedať jednu prostú vetu –
s ktorou chce všetkým čistú lásku odovzdať.

-  Matej Zubček č.d.78
-  Mária Bartošová č.d. 119
-  Mária Porubänová č. d. 372

Život je ako ruža stolistá, 
obšťastní, očarí,
ale často i zraní...

Jubilanti

Narodili sa

Niečo pre gazdinky

Opustili nás

Štatistické údaje OcÚ za rok 2015

Evidencia obyvateľstva:

-  prihlásení občania do obce Liptovská Kokava -        37
-  odhlásení občania z obce Liptovská Kokava -        26
-  z toho novorodenci: 5 chlapci, 4 dievčatá -         9
-  z toho zomrelo : 9 mužov, 4 ženy -       13 

Počet obyvateľov k 31.12.2015 -     956

Redakčná v  rada
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Jednota dôchodcov 
Slovenska

 Základná organizácia Jednoty dôchodcov Slovenska 
mala svoju výročnú členskú schôdzu 12. 3. 2014, 
prítomní členovia si vypočuli správu o činnosti, ktorú 
podala predsedníčka ZO Eva Porubänová. Tajomníčka 
organizácie Margita Dideková predložila plán práce na 
rok 2016, členovia ZO JDS jednohlasne schválili uzne-
senie z výročnej členskej schôdze.

Termín VČS bol zvolený ku príležitosti MDŽ, člen-
kám základnej organizácie poblahoželali k sviatku 
starosta obce Ing. Július Porubän a predseda Roľníckeho 
družstva Ing. Jaroslav Staroň, o kultúrny program sa 
postarali žiaci Základnej školy.

Redakčná rada

Roľnícke družstvo

Dňa 18. marca 2016 sa konala výročná členská schôdza 
roľníckeho družstva. Z celkového počtu 52 členov sa 
schôdze zúčastnilo 43 členov, čo predstavovalo 82.7 %.

Roľnícke družstvo prosí majiteľov družstevných po-
dielníckych listov a vlastníkov pôdy, ktorí majú záujem o 
predaj, aby kontaktovali predsedu družstva.

Roľnícke družstvo hľadá do pracovného pomeru 
pracovníka na úsek živočíšnej výroby. V prípade záujmu 
kontaktuje hlavnú zootechničku alebo predsedu družstva.

Na záver mi dovoľte, aby som všetkým zaprial prí-
jemné prežitie Veľkonočných sviatkov.

Ing. Jaroslav Staroň,
predseda Roľníckeho družstva

Výročné členské schôdze

• Na výročnej členskej schôdzi sa zúčastnili aj bývalí predsedovia RD 
Ing. Marko Fronko a Ing. Jozef Baláž. Najstarším prítomným členom 
bol pán Milan Ambróz

22. Ples Rady rodičov 

Obdobie fašiangov sa spája s mnohými tradíciami. Pre 
našu obec sa tradíciou stal aj každoročne organizovaný 
ples. Tohto roku sa 30.1.2016 konal 22. ročník tejto milej 
udalosti, ktorú zorganizovala Rada rodičov pri ZŠ a MŠ 
Liptovská Kokava v spolupráci s obecným úradom. 
Každý ples má svoje atribúty, ktoré nechýbali ani tu – 
milé privítanie, krásne vyzdobená sála, bohato prestreté 
stoly, veľa tombolových cien, úžasná slávnostná 
atmosféra, ktorú dopĺňali krásne oblečené dámy so 
svojimi zladenými partnermi. Ples otvorili starosta obce, 
Ing. J. Porubän a riaditeľka MŠ a ZŠ, Mgr. M. Díková. 
Programom nás sprevádzali moderátori - J. Grešová a M. 
Sládek. K osobitostiam tohto plesu patrila rýchlo 

vypredaná tombola, úžasná zábava, o ktorú sa okrem DJ-
a M. Glosa a hudobného zoskupenia Fiľovci postarali 

• M. Sládek a S. Oravcová pri losovaní tomboly, z ktorej finančný 
výťažokRada rodičov venuje žiakom našej školy a škôlky 
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všetci hostia, z ktorých len málokto počas tanečných kôl 
sedel. Medzi účastníkov patrili nielen obyvatelia našej 
obce, ale aj iných liptovských obcí a miest, ktorý sa tu 
zúčastnili, lebo citujem: „Každý rok je tu výborná 
zábava.“ Čerešničkou na torte bolo vystúpenie kokav-
ského súboru Máj a samozrejme našich detí, ktoré sta-
rostlivo pripravili pani učiteľky.

Na záver ešte poďakovanie od predsedníčky Rady 
rodičov, J. Grešovej: „Ďakujem členom Rady rodičov 
(M. Glosovi, M. Bačíkovej, S. Oravcovej, A. Halahijo-
vej, M. Sládekovi, J. Jurčovi, M. Trepáčovej, M. Benče-
kovej) za ochotu a čas, ktorý venovali pri organizovaní 
plesu, obecnému úradu, všetkým sponzorom a hosťom, 
ktorí svojou účasťou podporili deti zo ZŠ a MŠ v Liptov-
skej Kokave.

ŠPORTOVÁ  RUBRIKA

Z histórie kokavského futbalu

 dnešnom príspevku o dianí a histórií kokav-Vského futbalu som sa zameral na našich 
mladých chlapcov narodených ročníkov 1955 

až 1957.  Boli to futbalisti - dorast, ktorí reprezentovali 
našu obec a futbalový klub v rokoch 1972 -  1975.

 Vedúcim mužstva dorastu a trénerom bol Porubän 
Ján - Brk.

Naše mladé mužstvo hralo okresnú súťaž  Liptovsko - 
Mikulášskeho okresu a súťažilo s mužstvami, spome-
niem aspoň niektoré -  Lubochňa, kde sme vyhrali 1:0, 
na výsledku mal zásluhu brankár Uličný Vlado, ktorý 
značne podržal naše družstvo. Víťazný gól dal Palaj 
Vladimír. Spomeniem ešte stretnutie dorastu roku 1973 
na domácej pôde z mužstvom Bobrovec, kde náš ko-
lektív vedený v tomto roku Milanom Šuňavcom vyhral 
3:1 a hlavne útok bol veľmi pohotový a produktívny, 
2 góly strelil Porubän Miloš, ktorý mal nos na góly 
a skoro v každom stretnutí. Spomeniem aspoň niektoré - 
v Černovej sme vyhrali  6:0, 2 góly dal Porubän Miloš 
a Slivka Dušan, po jednom  Jurčo Ivan a Pozor Jaroslav. 
Spomeniem ešte jedno stretnutie uvedeného ročníka  na 
domácom ihrisku, kedy  súperom bola Závažná Poruba 
a stretnutie sme vyhrali rekordne 8:1, góly vstietili 
Porubän Miloš a Pozor Jaroslav po 3, po jednom góle 
dali Jozef Tarageľ a Ovčiarka Miloš. Tréningy nášho 
dorastu boli dosť komplikované, uvedení chlapci chodili 
na učilištia a stredné školy mimo okresu (Ružomberok,  
Poprad) a tým pádom sa niekedy stretávali len  na 
futbalových stretnutiach. Aj napriek nepravidelným 
tréningom sa naše mladé mužstvo pohybovalo na čele 
tabuľky okresnej futbalovej súťaže.  

O tom, že bola dobra kvalita  hráčskeho kádra, svedčil 
záujem prvoligového dorasteneckého klubu Ružom-
berok o Miloša Porubäna  a Dušana Slivku.  Posledný 
menovaný  hrával za dorast a ďalej za prvoligový ŠK 
Ružomberok. O jeho ďalšom pôsobení v ŠK Ružom-
berok,  kde hrával až do príchodu do rodnej obce v roku 
1987 - 88, Vás oboznámim v ďalšom pokračovaní 
histórie kokavského futbalu. 

Stojaci zľava:  Porubän Ján (vedúci dorastu), Uličný Vlado, Oravec 
Ľubomír, Rúčka Ján, Palaj Vlado, Uličný Marián, Bartek Braňo, 
Kľačiaci zľava:  Porubän Miloš, Vrbičan Vlado, Jurčo Milan, Jurčo Ivan, 
Slivka Dušan

Na záver spomienok o histórii  kokavského  futbalu 
chcem pripomenúť naším priaznivcom, že v mesiaci 
februára sme sa rozlúčili so Zubčekom Matejom, ktorý 
prišiel zo susednej Pribyliny a  dlhé roky hrával za naše I. 
mužstvo.  Pri jeho spomienke uvediem, že on ako starší 
futbalista, keď sme Pavel Bartek a Ján Malata nastúpili 
za I. mužstvo, povedal: „Chlapci Vy ste mladí, ja budem 
vzadu, budem Vám vyhadzovať lopty a Vy budete dávať 
góly“.  O tom, že v kolektíve futbalistov,  kde uvedený 
hrával bola dobrá  súdržnosť a nálada svedčí aj táto 
fotografia.

• Zľava: Bartek Ján, Vrbičan Miloš, Zubček Matej, Malata Ján
Dolu:    Šípka Matej

Pokračovanie v budúcom čísle.
                                                                       Ján Malata

J. Sládeková
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Futbalový oddiel

Vážení športoví priatelia,
          

dovoľte mi, aby som v mene svojom, 
ale hlavne v mene FO Družstevník 
Liptovská Kokava Vás pozdravil  a 
poprial Vám veľa zdravia, šťastia, 
úspechov a radosti v roku 2016, k čomu 
by sme chceli prispieť aj my činovníci 
futbalu vzorným reprezentovaním našej obce.   

Činnosť nášho FO pokračovala aj po skončení 
úspešného účinkovania nášho A mužstva v roku 2015, 
kedy sme nastolili latku dosť vysoko tým, že sme po 
jesennej časti skončili na krásnom II. mieste v I. triede 
OFZ. Prioritou bolo udržať hráčsky káder a utužovať 
kolektív, aby sme mohli pokračovať v nastolenom 
trende, ktorý nám priniesol úspechy. Myslím, že sa nám 
to podarilo, lebo káder zostal pokope a dokonca sme ho aj 
skvalitnili a rozšírili o dvoch hráčov z Liptovského 
Hrádku  (M. Žuffai, A. Rezník). Vieme, že nás čaká 
neľahká jarná časť. Súperi nás budú brať inak, pretože 
nás už lepšie spoznali. 

Po skončení jesennej časti sme sa pravidelne stretávali 
1x týždenne na multifunkčnom ihrisku v Liptovskej 
Kokave, pokiaľ to počasie dovoľovalo. Neskôr sme zača-
li chodiť do telocvične Alexandra v Liptovskom Jáne, 
aby sme boli pripravení na začiatok zimnej prípravy, 
ktorú sme začali koncom januára 2016. Príprava pre-
biehala v domácich podmienkach naberaním kondície 1x 
do týždňa a cez víkend prípravnými zápasmi, ktoré nám 
ukázali naše klady ale aj nedostatky. Preverili nás veľmi 
zdatní súperi, ako dorastenci L.M., Pribylina, Paludzská, 
Podtureň a Prosiek. Ukázalo sa, že dokážeme hrať 
vyrovnané zápasy aj s mužstvami 5. ligy pokiaľ sa zí-
deme v plnej sile.

Na druhej strane sa ukázalo, že musíme mať aj široký 
káder, pretože nie vždy budeme mať všetkých hráčov k 
dispozícii. Tak ako všade aj my máme chlapcov, ktorí 
majú okrem futbalu aj osobné a pracovné povinnosti. 
Nakoľko chceme vzorne reprezentovať našu obec 
pracovali sme na tom, aby bol náš hráčsky káder široký 
ale aj kvalitný. Všetko sa však ukáže až na ihrisku.

Jarná časť začína 27.3.2016,  kedy na domácom ihris-
ku privítame mužstvo z Ľubele. Týmto vás chcem všet-
kých fanúšikov nášho klubu pozvať na toto stretnutie, 
ako aj na ďalšie zápasy aby sme sa mohli spolu tešiť s 
účinkovania našich chlapcov. Nech aj oni cítia našu 
podporu a spoločne vytvoríme jednu veľkú rodinu. 

Na záver môjho príspevku vás ešte raz chcem pozdra-
viť a popriať príjemné Veľkonočné sviatky a dúfať, že sa 
v zdravý budeme stretávať na zápasoch nášho A. muž-
stva.

Libor Porubän
člen výboru FO

Predseda volebnej komisie:  Marian Belopotocký
Podpredseda volebnej komisie:  Eva Slivková
Zapisovateľ:  Anna Droppová
Členovia: Janka Uličná, Ivana Uličná, Gabriela Cho-
  mová, Janka Šingliarová, Anna Kapitáňová,
   Pavlína Margetajová, Ľuboslav Krajči,   
  Milan Marták

Okrsková volebná komisia zistila tieto výsledky:

Počet voličov zapísaných v zozname voličov  836
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní    521
Počet voličov, ktorí odovzdali obálku podľa§24 519
Počet voličov, ktorí zaslali návratnú obálku z cudziny 2
Počet platných odovzdaných hlasov     507

Počet platných hlasov odovzdaných pre každú politickú 
stranu, alebo koalíciu:

Strana TIP 2
Obyčajní Ľudia a nezávislé osobnosti  47
Demokrati Slovenska - Ľudo Kaník  2
Šanca  1
Sme rodina - Boris Kollár  26
Koalícia spoločne za Slovensko  1
Most - Híd  9
Slovenská národná strana  73
Komunistická strana Slovenska  4
Slovenská demokratická a kresťanská únia – DS   3
Smer - sociálna demokracia  204
Kresťanskodemokratické hnutie  7
Slovenská občianska koalícia 
Kotleba - Ľudová strana Naše Slovensko 58
Sieť 14
Sloboda a Solidarita 53 

Voľby do Národnej rady 
Slovenskej republiky 

dňa 5.3.2016

• Volebná komisia pre voľby do Národnej rady Slovenskej republiky

Marián Belopotocký 
predseda volebnej komisie
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Vážení občania, 

27. január je vyhlásený za Medzinárodný deň 
pamiatky obetí holokaustu.

Tento deň má pripomínať utrpenie šesť miliónov 
židovských obetí počas druhej svetovej vojny.

Dátum určilo Valné zhromaždenie organizácie 
spojených národov zámerne na tento deň, keďže 27. 
januára 1945 Červená armáda oslobodila nacistický 
koncentračný tábor Auschvitz-Birkenau, alebo inak 
Osvienčim-Brzezinka v ktorom zahynulo okolo 1,5 mi-
lióna ľudských životov.

Tento dátum sa spája s našou obcou tým, že nasadením 
prvého, druhého a štvrtého  ukrajinského frontu maršálov 
Koneva,  Malinovského a Petrova, a zároveň s postupom 
prvého československého armádneho zboru sa dostali do 
sústredeného tlaku za oslobodenie Slovenska cez Dukel-
ský priesmyk smerom na Stropkov, Bardejov,  Košice, 
Rožňavu cez Poprad  a Liptovský Mikuláš spolu s úto-
kom na poľské mestá a obce smerom na Krakow, Wado-
vice a Osvienčim. Táto akcia bola naplánovaná podľa 
historickej mapy v dňoch 12. 1. až 19. 2. 1945. To zname-
ná, že postup vojsk Červenej armády bol úspešný.
 V jarných a letných mesiacoch vznikalo podzemné 
hnutie, ktoré vyúsťovalo do tajných  revolučných národ-
ných výborov. RNV v našej obci sa takto ujal moci dňa 
29. 8. 1944. Jeho predsedom sa stal Martin Abrhám, 
tajomníkom Ján Choma u Šípky, členmi Ján Dzurek, 
Adam Porubän-Brk, Martin Rysuliak, Matej Vrbičan-
Huljak a Peter Vrbičan.
 Všetkých účastníkov ozbrojeného povstania bolo 137. 
Po  ústupe do hôr a prechodu boja na partizánsky spôsob, 
aj naďalej aktívne pomáhali partizánskej brigáde Za 
slobodu Slovanov a 1. česko-slovenskej partizánskej 
brigáde M. R. Štefánika. Úzke kontakty udržiavali najmä 
s oddielom Vysoké Tatry z brigády Za slobodu Slovanov, 

do ktorej radov vstúpili prví dobrovoľníci, menovite 
Adam Porubän-Slosiar,Matej Vrbičan u Harmana, Michal 
Beľuš-Predný, Štefan Grešo,Aurel Grešo,Eugen Nú-
dzik, Adam Bartek, Matej Uličný, Rudolf Bačík, Štefan 
Krupa a Michal Tarageľ-Ševčík. Celkovo  bojovalo v bri-
gáde  okolo 25 kokavčanov, z ktorých bol prvý ranený pri 
chate kpt. Rašu Štefan Grešo.
 31. augusta 1944 bola vojna celkom blízko, nakoľko 
nepriateľské vojská bombardovali letisko na Mokradi 
v Liptovskom Petre. S približujúcim  frontom, sa stupňo-
val aj strach z nemeckých vojsk, ktoré sa začali zameria-
vať na partizánske skupiny operujúce v horách. Keď 
nemecké jednotky postupovali aj smerom z Hýb k Lipt. 
Kokave začiatkom septembra 1944, nastala hromadná 
evakuácia obyvateľstva do Strýčkova a priľahlých hôr. 
Keďže nemeckí vojaci nenarazili na nijaký odpor zo 
strany zopár starších obyvateľov, ktorí napriek tomu 
v obci zostali chrániť dedinu, pokračovali smerom na 
Dovalovo a Pribylinu do Vavrišova a Lipt. Hrádku. Parti-
záni ktorí mali obsadené prístupové cesty a čakali na 
akciu Nemcov, sa rozhodli nestavať na odpor, aby Nemci 
nevypálili dediny, ktorými prechádzali. Nebezpečenstvo 
však neprestalo ani keď sa  obyvateľstvo vrátilo domov. 
V ranných hodinách 12. októbra 1944 obsadili Liptovskú 
Kokavu partizáni s úmyslom nepustiť už žiadne nemecké 
vojská , preto veliteľ partizánskeho oddielu Vysoké Tatry 
Vasil Achmadulin vyhlásil mobilizáciu všetkých mužov 
do 40 rokov. K nim sa pridali najmä skúsení vojaci, ktorí 
bojovali na východnom fronte.

Liptovskej Kokave hrozilo bezprostredné nebezpe-
čenstvo.  Dedina bola za partizánsku činnosť odsúdená na 
vypálenie. Po dvoch týždňoch uzavretia mala byť v noč-
ných hodinách 29. októbra 1944 obkľúčená a vypálená. 
Tlakom prvého československého armádneho zboru 
a Červenej armády, keď sa nemecké jednotky presúvali na 
ťažké  boje k Liptovskému Mikulášu a aj za intervencie 
predstaviteľov Okresného výboru v Lipt. Mikuláši toto 
nebolo uskutočnené.

Dňa 31. januára 1945 vstúpili do obce prví česko-
slovenskí vojaci.

Janka Uličná,
pokladníčka ZO SZPB
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Z pripravovanej publikácie II. vydania Z dejín Liptovskej Kokavy

Vysťahovalectvo z obce Liptovská Kokava do USA v rokoch 1892 - 1924

Tvrdé hospodárske a prírodné pomery na Liptove 
často motivovali ľudí aby si hľadali živobytie mimo 
svoj rodný kraj. Obyvatelia Liptovskej Kokavy 
(ďalej Kokava) v minulosti často chodili na zárobky 
na Dolnú zem. Od osemdesiatych rokov 19. storočia 
sa najlepšie podmienky na dobrý zárobok vytvorili 
v USA.

Sťahovanie za prácou do USA 

V USA sa po skončení Občianskej vojny, v ktorej 
zvíťazil priemyselný Sever, prudko rozvíjal priemysel 
a Amerika potrebovala veľké množstvo nových 
pracovných síl. Preto sa majitelia baní v roku 1877 
rozhodli, že aj na Slovensko pošlú agentov, aby 
verbovali robotníkov pre banský a oceliarsky priemysel 
v USA. Amerika poskytovala pracovné príležitosti aj 
pre nekvalifikovaných robotníkov a zárobok bol v po-
rovnaní s Uhorskom niekoľkonásobne vyšší. V rokoch 
1875 až 1914 emigrovalo do Spojených štátov viac ako   
650 000 Slovákov, t.j. ¼ všetkých Slovákov. 

 Na rozhodnutí vysťahovať sa do USA mala vplyv aj 
stupňujúca sa maďarizácia Slovákov. Deti v školách sa 
učili po maďarsky, na úradoch sa komunikovalo v ma-
ďarskom jazyku, všetky dokumenty boli v maďarčine, 
na obchodoch a budovách boli maďarské nápisy. Všetko 
to presviedčalo obyvateľov Kokavy, že nie sú Slováci, 
ale Maďari. To viedlo k oslabeniu vzťahu k domovu a 
uľahčilo rozhodovanie o ceste za more. 

Aj v Kokave boli agenti verbovať na prácu do 
Ameriky, boli tu tiež agenti lodných spoločností, ktorí 
podávali informácie o cestovaní a dali sa u nich kúpiť aj 
lodné lístky. 

Veľká časť vysťahovalcov sa neplánovala usadiť 
v USA natrvalo. Plánovali niekoľko rokov tam 
pracovať, našetriť doláre a s úsporami sa vrátiť domov; 
kúpiť pôdu, postaviť murovaný dom a žiť v lepšom 
sociálnom postavení. Ktorí sa rozhodli v Amerike 
natrvalo usadiť, predali svoje pole, dom a ostatný 
majetok, tým získali peniaze na cestu a na usadenie sa v 
novej vlasti. Na cestu si brali oblečenie, peniaze a stravu.

• Registrácia 
  Evky Fronkovej. 
  Pri príchode 
  do USA mala iba 

jeden mesiac.

Počet vysťahovalcov z Liptovskej Kokavy

Vysťahovalectvu do USA, je  biele miesto v dejinách 
obce. Americké úrady umožnili prístup do evidencie 
prisťahovalcov Imigračného úradu na Ellis Islande 
v New Yorku, prístavov Baltimore a Philadelphia, ktorým 
prešli všetci prisťahovalci v rokoch 1892 – 1924. To bola 
doba v ktorej vycestovala veľká väčšina emigrantov z 
Kokavy. Vyhľadávanie sťažovalo, že mená a názvy boli 
písané maďarským pravopisom a pri prepisovaní do 
evidencie americkí prisťahovaleckí úradníci ešte viac 
skresľovali slovenské mená. Napriek uvedeným problé-
mom nám to umožnilo podľa mena a miesta pôvodného 
pobytu vyhľadať 128 vysťahovalcov z Kokavy do USA. 
Ameriky, s pasom alebo bez neho. 

Cesta do prístavu

Keď boli so všetkým pripravení vydali sa Kokavčania 
na ďalekú cestu. Často ich sprevádzal agent lodiarskej 
spoločností, ktorý im pomáhal orientovať sa v novej 
neznámej situácii. Veľká väčšina vysťahovalcov cesto-
vala železnicou do prístavu Brémy (98 osôb). Ďalší 
využili prístavy: Fiume (11 osôb), Rotterdam (6 osôb), 
Antwerp (5 osôb), Hamburg a Cherbourg (po 3 osoby), 
Le Havre a Boulogne (po 1 osobe).

V prístave sa ubytovali v barakoch, v ktorých čakali na 
loď a zakúpili si lodné lístky do najlacnejšej tretej tzv. 
„vysťahovaleckej triedy“. 

Pred nalodením bol vypracovaný zoznam cestujúcich, 
ktorý obsahoval meno vysťahovalca, pôvodné bydlisko a 
odpovede na 29 otázok. Tento dokument po príchode do 
USA odovzdal kapitán lode americkým úradníkom, 
ktorým slúžil na posúdenie spôsobilosti prisťahovalca 
usadiť sa v USA. 

Vysťahovalci cestovali do Ameriky na veľkých parní-
koch, ktoré boli postavené koncom 19. a začiatkom 20. 
storočia. Boli konštruované na prevoz veľkého množstva 
chudobných vysťahovalcov z Európy do USA.

•  Parník  „Amerika“ bol spustený na vodu v Belfaste v r. 1905. 
 Viezol celkom 897 pasažierov, z toho 1. triedy 420, 2. triedy 254 a 3. triedy 

223 pasažierov. 
Mgr. Peter Vítek
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Liptovská Kokava  
vo fotografii

V poslednom čísle Kokavských aktualít sme Vás 
informovali, že výstava fotografií z našej obce pod 
názvom Liptovská Kokava a okolie vo fotografii, bude 
mať v roku 2016 svoje pokračovanie. Témy na 
nasledujúci ročník sú:
1.  téma - História Liptovskej Kokavy vo fotografii  

(archívne, staré fotografie)
2. téma -  Život v našej obci  (súčasnosť)

Prosíme záujemcov o účasť na výstave, aby staré 
historické fotografie v počte najviac 10 ks  priniesli na 
obecný úrad v termíne do 30. 4. 2016 (archívne, staré 
fotografie).

Fotografov, ktorí sa zúčastnia 2. témy (súčasnosť), 
prosíme o doručenie fotografií na USB kľúči vo formáte 
JPG tak isto v max. počte 10 ks v termíne do 31. 5. 2016.

Skorší termín uzávierky 1. témy je z dôvodu dlhšej  
výroby - scanovanie, retušovanie, a konvertovanie 
fotografií do digitálnej formy.

Veríme, že pripravovaná letná výstava bude mať 
dostatočné množstvo podkladov od fotografov a majite-
ľov historických fotografií a zaujme jej návštevníkov tak 
ako minulý rok.

• Aj lipa na salaši na Dieloch od autora Ing. Vladimíra Zubčeka patrí 
už do histórie..

Upozornenie
          

Aktivační pracovníci obecného úradu a starosta 
obce upozorňujú občanov, že posypový materiál, 
ktorý bol nazametaný z miestnych komunikácií je 
majetkom obce a nie je ho možné odvážať do 
dvorov rodinných domov. Materiál, ktorý bol 
zakúpený od Slovenskej správy ciest bude po 
veľkonočných sviatkoch odvezený na skládku 
v areáli Roľníckeho družstva a použitý na budúcu 
zimu. 

Za výnimku považujeme, keď občania, ktorí 
taký materiál potrebujú na rôzny zásypterénu pri 
rodinných domoch, si tento pred svojimi dvormi 
s ciest pozametajú a tým pomôžu k rýchlejšiemu 
jarnému čisteniu miestnych komunikácií a štátnej 
cesty.

 Redakčná rada
 

R.r. 

COOP Jednota

Marec suchý, apríl mokrý, máj studený dáva rok úrodný. 

Suchý marec, mokrý máj, bude žito ako háj.

Nenapadne tichá rosa, kým nezájde večer kosa.

Príslovia a porekadlá na jar

Výročná členská schôdza COOP Jednoty Liptovský 
Mikuláš SD, obec Liptovská Kokava VČS sa uskutočnila 
dňa 19.2.2016 v sále kultúrneho domu. Správu o činnosti 
výboru členskej základne v Liptovskej Kokave podal jej 
predseda  Ing. Ján Jurčo, ktorý členov zároveň obozná-
mil so správou o hospodárení a návrhom plánu činnosti 
na rok 2016.

V diskusii sa predavačky a viacerí členovia spotreb-
ného družstva sťažovali na sústavné znečisťovanie 
priestoru pred vchodom do predajne, vstup je ne-
hygienický od výkalov psov, ktoré ich majitelia uväzujú 
počas svojho nákupu pred obchod. Touto cestou ich 
výbor členskej základne COOP Jednota dôrazne žiada, 
aby znečistenie po svojich psoch odstraňovali ich 
majitelia!! 

Redakčná rada

http://zlatyfond.sme.sk/dielo/1445/Zaturecky_Slovenske-prislovia-porekadla-a-uslovia-Pranostiky-a-ukazy-prirody/1
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